
Spoločné vyhlásenie reprezentácií vysokých škôl  
k vládnemu návrhu rozpočtu verejnej správy na rok 2019 

 
Rada vysokých škôl („RVŠ“), Študentská rada vysokých škôl („ŠRVŠ“) a Slovenská rektorská konferencia 
(„SRK“), ktoré sú podľa § 107 ods. 1 zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov reprezentáciami vysokých škôl, prijali toto spoločné vyhlásenie. 
 
Reprezentácie vysokých škôl pozitívne vnímajú Národnou radou SR schválenú úpravu platových taríf 
zamestnancov slovenských vysokých škôl platných pre rok 2019. Predpokladajú, že štát obvyklým 
spôsobom zabezpečí príslušnú zmenu vo výške dotácií vysokým školám. 
 
Reprezentácie vysokých škôl však pripomínajú spoločnú deklaráciu OZPŠaV a partnerských organizácií 
zo 17. 2. 2016 a svoje každoročné uznesenia k financovaniu vysokých škôl z verejných zdrojov,  v ktorých 
pravidelne upozorňujú na nedostatočné financovanie slovenských vysokých škôl a predkladajú 
konkrétnu požiadavku zvyšovať financovanie verejných vysokých škôl z verejných zdrojov každoročne 
o 60 mil. eur mimo EŠIF, sociálnej podpory študentov a valorizácie miezd. 
 
Reprezentácie vysokých škôl znovu žiadajú o toto navýšenie v roku 2019 a považujú navrhovanú, vládou 
SR schválenú a verejne prezentovanú, výšku dotácie zo štátneho rozpočtu pre verejné vysoké školy na 
rok 2019 za nedostatočnú, keďže návrh túto požiadavku nespĺňa, naopak, navrhuje sa financovanie 
verejných vysokých škôl len na úrovni roku 2018 po zohľadnení tohtoročnej valorizácie. 
 
Reprezentácie vysokých škôl znovu upozorňujú, že tým sa nevytvárajú základné podmienky na 
zlepšovanie kvality vzdelávacej a výskumnej činnosti a konkurencieschopnosti verejných vysokých škôl 
v medzinárodnom rozmere. Taktiež zdôrazňujú, že úspešnosť aktuálnej vysokoškolskej legislatívnej 
reformy záleží aj na materiálnych podmienkach, v ktorých sa táto reforma uskutočňuje. 
 
Šancu získania prioritne vyššej dotácie na vysoké školstvo vidia predovšetkým vo zvyšovaní podielu 
financovania verejných vysokých škôl z HDP, čím by sa SR pri financovaní vysokých škôl približovala k 
priemeru členských štátov Európskej únie a postupne aj vyspelým krajinám sveta. 
 
V Bratislave dňa 13. novembra 2018 
 
 
Za Radu vysokých škôl: 
doc. RNDr. Martin Putala, PhD. 
predseda    .......................................................................... 
 
 
Za Študentskú radu vysokých škôl: 
Mgr. art. Bálint Lovász 
predseda    .......................................................................... 
 
 
Za Slovenskú rektorskú konferenciu: 
prof. doc. JUDr. Marek Šmid, PhD. 
prezident    .......................................................................... 


